



Panel Physician Information

In order to avoid unnecessary delays in the issuance of your immigrant visa, we are providing you with a list of the Consulate's designated panel physicians in Germany (see reverse). You **MUST** make your own appointment for the medical examination at any one of the physicians' offices listed. **(NOTE: You do not need an appointment for the physicians in Frankfurt; they are open Monday, Tuesday and Thursday from 07:30 - 11:00).**

Please bring the following documents with you to the examination: valid passport, 4 photographs, vaccination records, fee and tests/results of any disabilities or illnesses.

Applicants who are pregnant should provide a doctor's statement (and/or Mutterpass) stating the anticipated delivery date. Glasses or contact lenses should also be brought with you.

The examination fee varies depending on the physician. The medical examination results are normally valid for six months.



Vertragsarzt Information

Um unnötige Verzögerungen bei der Ausstellung Ihres Einwanderungsvisums zu vermeiden, finden Sie auf der Rückseite eine Liste unserer Vertragsärzte in Deutschland. Sie müssen sich an einen dieser Ärzte wenden und selbst einen Termin vereinbaren. **(HINWEIS: Sie brauchen keinen Termin für die Vertragsärzte in Frankfurt zu vereinbaren - die Öffnungszeiten sind Montag, Dienstag und Donnerstag von 07:30 bis 11:00 Uhr).**

Zur ärztlichen Untersuchung bringen sie bitte Folgendes mit: Gültiger Reisepass, 4 Fotos, Impfpass, Gebühr und Befunde von eventuellen schweren Krankheiten oder Behinderungen.

Schwangere legen bitte eine ärztliche Bescheinigung über den Entbindungstermin vor (und/oder Mutterpass). Brillen sowie Kontaktlinsen sollten ebenfalls mitgebracht werden.

Die Kosten der ärztlichen Untersuchung variieren je nach Vertragsarzt. Die medizinischen Untersuchungsergebnisse sind im Regelfall für 6 Monate gültig.

PANEL PHYSICIANS IN GERMANY

BERLIN: Dr. Ilka Knur
Dr. Heiko Zürcher
im Ärztehaus am Europa-Center
Nürnberger Straße 67
10787 Berlin
Tel: 030-212 80480; Fax: 030-212 80489
Email: gesundheit@praevenio-berlin.de
Website: www.praevenio-berlin.de

DORTMUND: Dr. Torsten Pollmann
Kreuzstraße 33
44139 Dortmund
Tel: 0231-125336; Fax: 0231-103943
Email: info@dr-pollmann.de
Website: www.dr-pollmann.de

FRANKFURT: Dr. Johannes Abel
Dr. Harald Schulte
Dr. Kerstin Jahn
Ulmenstraße 43
60325 Frankfurt am Main
Tel: 069 /722222; Fax: 069 /173851
Email: anmeldung@abel-schulte.de
Website: www.internisten-im-westend.de

FREIBURG: Dr. Konrad Rosset
Schwarzwaldstraße 1
79117 Freiburg
Tel: 0761-72851; Fax: 0761-702920
Email: praxis@rosset-freiburg.de
Website: www.rosset-freiburg.de

HAMBURG: Dr. Felix Thuneke
Dr. Simone Henne
Oderfelder Straße 6
20149 Hamburg
Tel: 040-476086/87; Fax: 040-4605092
Email: praxis@klosterstern.info
Website: www.internisten-am-klosterstern.de

MÜNCHEN: Dr. Andreas Hahn
Hansastraße 136
81373 München
Tel: 089-76996400; Fax: 089-7606389
Website: <http://hausarzt-hahn-schreiber.de>